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Jona Yoga, studio Moesstraat 47, docent Nanette Baker
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goed als belangeloos te helpen is iets waar 

we dankbaar voor zijn. Bij deze willen wij 

als redactie 2024 afsluiten door iedereen 

te bedanken die heeft meegeholpen aan 

het tot stand brengen van de buurtkrant! 

Oud redactiegenoot Hans bracht 

Naoberschap een aantal edities mooi 

in beeld. Iets betekenen voor elkaar. Een 

hele mooie kerstgedachte, die past bij de 

kleine kerstman die op het bankje zit op de 

voorkant van dit nummer. 

Af en toe zie je Naoberschap voorbeelden 

voorbij komen. Voorbeelden die niet 

onopgemerkt voorbij mogen gaan. Er staan 

in deze buurtkrant diverse voorbeelden, 

zoals de buren in de Verlengde Grachtstraat 

en zelfs het zwerfvuilteam uit de Oosterpark! 

Maar ook buurtgenoot Martijn die ons in de 

herfst editie zijn mooie gezin toonde in de 

rubriek ‘Achter de voordeur’. Martijn gaf aan 

groot fan te zijn van de buurtkrant en heeft 

ons deze editie geholpen door dezelfde 

rubriek ‘Achter de voordeur’ volledig te 

verzorgen. Fantastisch, grote dank Martijn 

voor je leuke interview en we houden 

contact! Rinus, Helga en Lisa – welkom in 

de buurt!

Een ander mooi voorbeeld van Naoberschap 

kwam al jaren van onze mooie kroeg op 

de hoek, de Bres. Bij hen kon altijd de 

Nieuwjaarsbuurtborrel plaatsvinden en daar 

zijn we hen heel dankbaar voor! In 2025 is 

de Moesker bereid gevonden om het stokje 

over te nemen en we hopen dat ook bij 

hen een jarenlange traditie tot stand mag 

komen.

Naoberschap is niet vanzelfsprekend en 

daarom nemen we haar niet voor lief. De 

vrijwillige bereidheid om een ander zo 

'De vrijwillige 
bereidheid om een 
ander zo goed als 

belangeloos te hel-
pen is iets waar we 
dankbaar voor zijn.'

Grote dank en veel liefde toegewenst. Of je 

er nu in hebt gestaan, mee hebt geholpen 

met de bezorging of hem leest, we zijn je 

zeer dankbaar! We hopen van harte dat de 

buurtkrant nog maar lang mag bestaan! 

Namens de redactie wens ik u alvast hele 

fijne kerstdagen en een voorspoedig 2025 

toe!

Naoberschap, we zijn je dankbaarInhoud
Het voorwoord

Alfons Pot



3

wordt uitgevoerd.

Een aantal bewoners van de Zwarteweg zijn onlangs bij elkaar geweest 

om te bespreken wat de wensen zijn voor deze straat. In de komende 

tijd zal duidelijk moeten worden hoe de straat er in de nabije toekomst 

uit moet gaan zien.

In de Moesstraat is al met een aantal bewoners meer groen aangebracht.  

De vertragende factor is dat deze straat nog ivm kabels en leidingen 

nog open moet.  Ook de gemeente is van mening dat er meer groen in 

deze straat moet.  Bomen kunnen helaas niet, omdat de ondergrond 

vol zit met leidingen, maar struiken kunnen wel.  In de komende tijd 

proberen we een plan te maken hoe de straat verder vergroend kan 

worden.  Zodra het werk van de kabels en leidingen gedaan is, kan 

begonnen worden met het vergroenen.

Lunch met het college

Op 12 november hebben de besturen van de Oranjebuurt, de 

Noorderplantsoenbuurt en het Buurtcentrum in het Buurtcentrum 

geluncht met het voltallige college.  Het was een informele lunch, 

waarbij elkaar informeren uitgangspunt was. Het college had vooral 

vragen over de sterke en kwetsbare kanten van onze buurten. Ook de 

nieuwe burgemeester was aanwezig en zeer geïnteresseerd. 

Noorderstationsgebied.

De omliggende buurten van het Noorderstation, Tuinwijk, Selwert, 

de Hoogte en Noorderplantsoenbuurt, maken zich zorgen over de 

omgeving van het Noorderstation.  Vooral ’s avonds en ’s nachts 

voelen vooral reizigers (bus en trein) zich niet op hun gemak. De 

laatste maanden komen er regelmatig berichten over groepen die zich 

intimiderend gedragen.  Samen met de gemeente en de politie zal de 

komende tijd gezocht worden naar een oplossing.  Belangrijk is dat 

als iemand zich onveilig voelt dat meld bij “Meldpunt Overlast” van 

de gemeente.

CopyRight

Van Anneke en JeanPaul Visser kreeg ik onlangs het verheugende 

bericht dat zij het pand aan de Kerklaan eindelijk hebben kunnen 

kopen. Het betekent een eind aan een vervelende periode waarbij het 

pand via de bank, die beslag had gelegd, door een pandjesbaas werd 

gekocht.  De familie Visser werd vriendelijk doch dringend verzocht 

om te vertrekken uit het pand, ze konden een financiële vergoeding 

krijgen.  Zo gaat dat in die kringen.  Met veel buurtgenoten hebben we, 

ongeveer drie jaar geleden, op een vroege ochtend met protestborden 

geprotesteerd op een kijkdag waarbij het pand opnieuw zou worden 

verkocht. Als buurt hebben we de verkoop totaal gefrustreerd en werd 

het pand “besmet”.  Doorverkoop werd een probleem! Fijn dat de 

familie Visser hun zaak aan de Kerklaan nu in eigen hand hebben en het 

voortbestaan van deze winkel ….. en ook een beetje buurthuiskamer 

…..  is gewaarborgd. De Vissers zijn de buurt nog altijd dankbaar voor 

de geweldige steun. Succes CopyRight en Vissers!!

Nieuwjaarsbijeenkomst

Dit jaar vindt de Nieuwjaarsbijeenkomst plaats in De Moesker, hoek 

Moesstraat / Tuinbouwstraat. Iedereen is van harte uitgenodigd op 

zondag 5 januari van 16 tot 18 uur.

Het bestuur wenst u fijne feestdagen en een 
voorspoedig 2025, Gerard van de Poll

Woord van de voorzitter

Wijkwethouder Carine Bloemhoff

Op 10 oktober hebben we als bestuur een overleg gehad met onze 

wijkwethouder Carine Bloemhoff.  Het was al een aantal keren 

uitgesteld, maar nu is het er van gekomen.

Het zijn altijd goede en informatieve gesprekken, niet dat er veel ter 

plekke besloten wordt, er worden wel afspraken gemaakt die later 

worden teruggekoppeld.  We hebben het gehad over de buurt financiën 

die al jaren achterlopen en dat zorgt nu voor een negatieve balans 

waardoor we mogelijk een aantal zaken niet meer kunnen doen. 

Daarbij moet vooral gedacht worden aan de Buurtkrant die veel geld 

kost omdat papier enz. de laatste jaren flink zijn gestegen. De buurt 

financiën blijkt een meer voorkomend probleem te zijn,  De gemeente 

zoekt naar een verruiming van de subsidie.  We wachten het af.

We hebben het ook gehad over “Samen aan de Leiding”, het geflopte 

project wat binnen onze wijk nog niet helemaal is voltooid.  Daarna 

ging het over het onderhoud van diverse straten en over leegstaande 

panden.  Vooral over de ontwikkelingen rond de voormalige apotheek 

is stevig gesproken.  Al met al hebben we een goed gesprek gehad.

Fietsparkeren 

Voor velen is het fietsparkeren een ergernis omdat fietsen de stoep 

blokkeren en doorlopen niet altijd makkelijk is, zeker niet als je 

gehandicapt bent.  Fietsen goed parkeren is één, weesfietsen is een 

ander. Weesfietsen blijven soms jaren staan, niemand valt het echt op 

en niemand (kan) en wat aan doen.  Samen met de gemeente worden 

fietsen nu gelabeld zodat je kunt zien hoelang deze fietsen op dezelfde 

plek blijven staan en dus ruimte innemen.  We hopen dat er meer 

ruimte zal ontstaan en dat de andere fietsen dan op een goede plek 

kunnen staan.

Onderhoud aan straten

In de Stadhouderslaan zullen een aantal maatregelen genomen worden.  

Het gaat dan vooral om het fietsparkeren en schuine stoepranden, 

zodat uitwijken makkelijker wordt. Met een aantal bloembakken zal 

de straat een beter aanzien krijgen.  Een goede samenwerking tussen 

bewoners en gemeente heeft hiertoe geleid.

Voor de Kerklaan worden door de gemeente nu de laatste 

voorbereidingen getroffen. Er blijkt nog iets met een leiding te moeten 

gebeuren, wat nu in de werkzaamheden wordt ingepast. De planning 

is dat er eind maart/begin april met het werk zal worden begonnen.

Voor de Tuinbouwstraat lijkt nu eindelijk een oplossing gevonden te 

zijn. Door de problematiek van “Samen aan de Leiding”  is deze straat 

in slechte staat achtergelaten.  De gemeente heeft nu besloten dat 

het deel tussen de Moesstraat en de Tuinbouwdwarsstraat dezelfde 

indeling krijgt als het laatste deel, wat de wens van de bewoners is. 

Ook het stuk tussen de Moesstraat en de Akkerstraat zal in één keer 

worden aangepakt.  De indeling van dit deel is nog niet helemaal 

duidelijk, maar eenduidigheid is het uitgangspunt.  Voor het eerste 

deel van de straat, Noorderstationsstraat en Akkerstraat, was al samen 

met de bewoners een plan gemaakt.

De gemeente streeft ernaar dat het werk in de hele straat in 2025 

Nu het jaar 2024 bijna voorbij is, is het 
goed om nog even achterom te kijken.  

Er is dit jaar in  de Noorderplantsoenbuurt 
veel gebeurd en het is nog niet klaar. Hierbij 
de activiteiten waar het bestuur mee bezig is:



Nieuwjaarsborrel 
in De Moesker

5 januari 2025
16:00 - 18:00

De Moesker

Op de eerste zondag van een nieuw jaar organiseert 
het bestuur de Nieuwjaarsborrel. Zo ook in 2025 en wel 
op zondag 5 januari van 16.00 tot 18.00 uur. Dit keer 
niet in de Bres maar in de Moesker aan de Moesstraat. 

Na jaren dankbaar gebruik te hebben mogen maken van 
de Bres om de nieuwjaarsborrel in te vieren, heet uitbater 
Karel van De Moesker in de Moesstraat ons in 2025 
van harte welkom. Hij ziet het als een uitdaging omdat 
de Moesker kleiner is. Maar met wat aanpassingen, 
overdekt en afgesloten terras, gaat het zeker lukken om 
het nieuwe jaar net zo gezellig in te luiden als we al die 
jaren in de Bres hebben mogen doen. Vanaf deze plaats 
willen we Marjo hartelijk danken voor de jaren en Karel 
hartelijk danken voor het overnemen van het stokje. 

4
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Elke ochtend, als ik naar mijn werk loop, starten de 
werkzaamheden aan de Verlengde Grachtstraat 20 weer op. 
Het pand stond jarenlang leeg en was te herkennen aan de 
houten stellage aan de buitengevel. Al een paar keer mocht ik 
bij het vriendelijke stel binnenkijken om de klusvorderingen 
te bewonderen. Mijn interesse is gewekt, want wie letterlijk 
bouwt aan een mooiere buurt verdient een interview.

Meestal vragen we: Wie woont er in dit huis? Maar dit keer is het: Wie 

gaan er in dit huis wonen? Dat zijn Rinus, Helga en hun dochter Lisa. 

Rinus en Helga zijn beiden docent, werkzaam bij de Hanzehogeschool 

en CSG Kluiverboom. De afgelopen anderhalf jaar waren ze echter 

vooral heel druk met het verbouwen van hun nieuwe woning aan de 

Verlengde Grachtstraat.

"Hoe kwamen jullie hier terecht? En wat was de motivatie om een 

bouwval zonder achtermuur en vloer te kopen en eigenhandig op 

te knappen?" vraag ik het stel. Dan ontvouwt zich een avontuurlijke 

tijdreis, die begint in hun studententijd in Groningen. Het stel verhuist 

Achter de voordeur
Binnen gluren bij buurtbewoners

later naar Den Haag en maakt vervolgens een wereldreis van maar liefst 

drie jaar. Eenmaal terug in Den Haag voelt de Randstad benauwend, en 

ze besluiten in 2017 om naar Groningen te verhuizen. Eerst wonen ze 

in een huurappartement aan de Lage der A en daarna in de Oosterpoort, 

terwijl ze ondertussen naarstig op zoek zijn naar een koopwoning.

Jarenlang gaan ze bezichtigingen af en doen ze biedingen, maar zonder 

succes; niets voldoet aan hun eisen en budget. Tot op een ochtend 

Rinus binnen tien minuten twee WhatsApp-berichten ontvangt waarin 

deze woning wordt getipt. Hij fietst er direct langs, ontdekt de buurt 

en besluit dat ze ervoor moeten gaan. Ze kopen het huis, inclusief 

bouwvergunningen en tekeningen. De klus kan beginnen! Het huis 

heeft veel potentie, maar er moet nog enorm veel gebeuren.

"Ik wilde altijd al eens mijn eigen huis bouwen," antwoordt Rinus als ik 

vraag waarom hij de verbouwing helemaal zelf doet en geen aannemer 

inhuurt. "Maar ook omdat, als we het door een aannemersbedrijf 

zouden laten doen, jij er alsnog bovenop zit",voegt Helga lachend toe. 

Het stel ziet het als een fantastische uitdaging om een huis te maken 

dat volledig aan hun wensen voldoet. Een huis van de toekomst, met 

een gevel uit 1892, dat hogere isolatiewaarden heeft dan een gemiddeld 
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Martijn Runia

nieuwbouwhuis.

En ze hebben gelijk. Terwijl ik rondkijk in het nieuwe huis, ben ik 

onder de indruk. Wat ze hebben gedaan, is ontzettend knap: misschien 

wel het modernste huis van de buurt. Dikke muren vol isolatie, een 

warmtepomp en warmte-terugwin-systemen zijn een wereld van 

verschil met de charmante, maar tochtige kieren en gaten die we vaak 

zien bij huizen uit deze tijdsperiode. En alles met oog voor detail en 

respect voor het originele karakter van de woning. Zo is het raam aan 

de straatzijde volledig in ere hersteld op basis van oude foto's uit de 

Groninger Archieven en op de nok van het dak prijkt weer een piron. 

Beide en nog veel meer gemaakt door hun fantastische bouwhulp Rob 

Gorter, die hen enorm heeft geholpen.

Ze hebben veel steun ervaren van buurtgenoten, want een verbouwing 

brengt natuurlijk de nodige overlast met zich mee. "Maar we zijn erg 

warm ontvangen", zegt Helga. "Via de buurtapp trommelden we zomaar 

een paar onbekenden op om houten platen naar binnen te sjouwen. 

In welke buurt gebeurt dat nou?" In de 16 maanden dat ze bezig zijn, 

hebben ze naar eigen zeggen al meer mensen leren kennen in hun 

nieuwe straat dan in al die jaren in de Oosterpoort.

'Via de buurtapp 
trommelden we zomaar 

een paar onbekenden op om 
houten platen naar binnen 
te sjouwen. In welke buurt 

gebeurt dat nou?'

Makkelijk was het traject zeker niet, en echt klaar zijn ze nooit. Toch 

kunnen we ze nog dit jaar als officiële buren verwelkomen. Eind 

december trekken ze in de woning. Succes met de laatste loodjes, en 

alvast welkom in de buurt!
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Het was zaterdag 12 oktober een 

wel héél bijzondere editie van de 

traditionele najaarsschoonmaak. Niet eerder 

kwamen zoveel schoonmakers opdagen, ik ben 

de tel kwijtgeraakt, maar het zouden er zomaar 

tegen de 50 kunnen zijn geweest. En wat was 

iedereen geduldig! Bij de gemeente was er in 

de communicatie iets misgelopen en daarom 

duurde het even voordat iedereen voorzien 

van grijpers, handschoenen en vuilniszakken 

op stap kon gaan. Het geduld werd ook wel een 

beetje bevorderd door de heerlijke brownies 

van Zondag natuurlijk.

En ook bijzonder: van het zwerfvuilteam uit de 

Oosterpark waren ook iets van acht teamleden 

(zeer herkenbaar in hun gele vesten) aanwezig. 

Zij gaan elke maandagochtend een paar uur 

aan de slag om hun wijk schoon te maken, 

maar waren er deze keer ook bij ons bij. Grote 

dank daarvoor. Waar ik ook blij van werd, was 

de aandacht die een van onze schoonmakers 

Hele bijzondere
Najaarsschoonmaak

schonk aan een buitenslaper die we normaal 

gesproken rond 12 uur nooit tegenkomen. 

Gelukkig was hij er niet bijzonder slecht aan 

toe (voor zover je daarvan kunt spreken bij een 

buitenslaper).

Mede namens Tonny Evers en Tineke de Haan: 

iedereen weer hartelijk bedankt voor het 

meehelpen (Zondag ook weer voor de heerlijke 

brownies, koffie en thee) en graag tot de 

volgende schoonmaak in het voorjaar.

Ronald Kaatee
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Passant of 
vaste klant?
Op een maandagmiddag in december 
zagen we naast plantsoenrestaurant 
Zondag een ambulance geparkeerd 
staan. Deze staat er vaker en we mochten 
het ambulance personeel als ‘vaste 
plantsoenklant’ een gezicht geven. 
 

Bas en Yvette, de ambulancemedewerkers, zaten te genieten 

van hun ‘luxe koffiemomentje’. ‘We hebben op onze post 

in de Hoogte niet zulke lekkere koffie, vandaar dat we 

regelmatig hier een bakkie komen doen. Onze collega’s uit 

zuid komen hier ook regelmatig.’ Op elk moment in ons 

interview konden ze opgeroepen worden, die spanning was 

voor ons nieuwer dan voor hen. 

‘Ik werk inmiddels twee jaar op de ambu en Bas zeven 

jaar.’ ‘Ja,’ bevestigde Bas. ‘Ik werk inmiddels vijfentwintig 

jaar in de zorg. Het is uitdagend en afwisselend. Hier kun 

je nog wél de tijd nemen voor je cliënten,’ gaf hij aan. Dit 

was in tegenstelling tot andere werkplekken in de zorg en 

voor beide een belangrijk pluspunt. ‘Vanaf onze post in de 

Hoogte kunnen we binnen vijf minuten in het centrum zijn, 

maar deze plek bij Zondag is natuurlijk ideaal.’ Ze namen 

nog een slok van hun koffie to Go. Beiden wonen niet in de 

Noorderplantsoenbuurt, maar komen in hun vrije tijd wel 

in het plantsoen. Bas bestempelde het plantsoen als een 

Zen-plek. 

Onze interviewer Bart keek eens naar het navigatiesysteem 

voorin de ambulance en vroeg of ze de tijd nog mee hadden 

gemaakt zonder navigatie. Dat hadden ze niet, maar ze 

wisten ons wel te vertellen dat men vroeger allemaal 

straatboeken mee hadden en dat de bijrijder navigeerde. 

Gelukkig konden we hen in alle rust achterlaten, genietend 

van hun heerlijke Zondagse bakkie koffie!

Alfons & Bart

Passanten in het plantsoen
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Recente escapades van 

Kunstenaar Mathieu 

Keuter van Lewenborg 

in Frankrijk. Bij deze 

een beeldverslag ge-

vangen in verf.

Locaties: Najac, Bor 

et Bar en het Frans 

Catalaans dorpje Eus.

De schilderijen zijn te 

zien in de Zwarteweg 

Gallery.

En kunnen eventueel 

live worden toegelicht 

door de kunstenaar 

zelf.

Salut!

Mathieu Keuter

Reisverslag
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‘Marokko zit in m’n hart. Ze heeft me 
alles gegeven.’ Haar arm toont me 

uitnodigend de rijkdom om haar heen. 
De rijkdom van hun mooie gezin. Moha 
en Anne Marie, met hun twee lieve 
zoontjes van 6 en 4 jaren oud. 

Wist u dat zij een reisbureau aan de Kerklaan bezitten? Een reisbureau 

met haar hotel in Marrakech en zijn tourorganisatie aldaar als 

bestemming. ‘Eigenlijk zou ik meer aan promotie via social media 

moeten doen,’ glimlacht Anne Marie. ‘Het is daar zo mooi! Nu ook, 

door de vele regenval de afgelopen weken zijn er opeens meertjes die 

zich vormen tussen de zandduinen in de Sahara. Dat ziet er betoverend 

uit. Omdat het niet zo vaak voorkomt, zouden we het graag willen 

aanschouwen.’ 

Marrakerst
Interview buurtgenoot

Voordat ik u als lezer verder meeneem in het enthousiasme van het 

gastvrije stel, zal ik beginnen bij het begin. Zes jaren terug opende 

Anne Marie haar hotel in Marrakech en droeg ze haar jongste zoon 

mee in een draagzak terwijl ze gasten het ontbijt serveerde. Moha hielp 

mee in het hotel of was druk met zijn tourorganisatie. Tot een jaar 

terug, toen ze vrienden vertelden dat ze het even een jaar in Nederland 

wilden proberen. Vanuit Marokko had Anne Marie een huurwoning in 

Nederland gezocht en zo kwamen ze rond de zomer van 2023 aan de 

Kerklaan te wonen. ‘Diezelfde vrienden vragen, nu het jaar voorbij is, 

wanneer we terugkomen. Maar ik denk dat we hier voorlopig blijven. In 

ieder geval zolang onze kinderen op school zitten. Het is hier in deze 

wijk zo mooi. Met z’n mix aan bewoners, met Mahalo en de Bres. Als 

ik het plantsoen zie, voelt dat als thuiskomen.’ Anne Marie neemt me 

graag mee in haar verhalen, terwijl Moha de rust zelve is. We zitten 

aan de keukentafel van hun knus ingerichte woning. Op de achtergrond 

speelt een muzieklijst die ons, samen met de inrichting van het huis, 

in de sfeer van het verhaal brengt. Geïntrigeerd bekijk ik Moha zijn 

handelingen. Hij zet Marokkaanse thee. Er zijn weinig smaken thee die 

mij kunnen bekoren. Thee proeft voor mij als water met een randje 

smaak eraan. Des te langer Moha bezig is, des te intenser de munt 

aroma in de keuken geurt. Hij schenkt de thee vanaf een steeds hoger 
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punt in het glas en giet het vervolgens weer terug in de theepot. ‘Daar 

wordt de smaak voller van,’ fluistert Anne Marie mij toe. Ze ziet me 

vol belangstelling kijken. Drie koppen drink ik ervan, het is heerlijk! 

Zo hoort thee te smaken. Op tafel serveren ze een aantal Marokkaanse 

lekkernijen naast de thee. Ik mag alles opeten van ze en voel me de 

koning te rijk te midden van hun Marokkaanse gastvrijheid. 

Anne Marie vertelt over haar hotel en Moha zijn tourorganisatie. ‘Er zijn 

meerdere organisaties waarmee je een reis naar Marakech kunt boeken, 

maar ik vind het mooi om mensen mijn beleving van Marokko te laten 

zien. Niet met de massa naar grote steden, maar juist de cultuur leren 

kennen door off road te gaan, bijvoorbeeld naar de Sahara.’ Anne Marie 

droomt weg in een 1000 en 1 nacht sprookje en gedurende hun verhaal 

kom ik achter de grootte van de aandacht die ze haar gasten geeft. 

Ze vertelt over hoe Moha en zij elkaar ontmoet hebben. Over hoe hij 

toeristen meenam op tours door de Sahara. Over bergpassen, langs 

zandduinen en verlaten Kashba’s. Hoe hij en z’n vrienden muziek 

speelden bij een kampvuur onder die schitterende sterrenhemel die als 

een deken over je heen valt. Zo helder flonkerend vanaf de horizonlijn 

360 graden in de rondte. 

Ze glimlachen beide als ze terugdenken aan de mooie tijd die ze zelf 

beleefden en die zij nu hun gasten laten ervaren. Haar hotel is een 

riad, een typisch Marokkaanse woning zonder receptie. Iedereen helpt 

je, alles kan en het voelt alsof je bij hen thuis bent. Anne Marie en 

Moha regelen sinds een jaar alles op afstand en dat dat kan, heeft 

alles te maken met het vertrouwen dat ze hebben in de mensen die 

voor hen werken. ‘Marokko is als vakantieland relatief onbekend bij 

Nederlanders. Toen ik laatst vertelde aan een jonge vrouw dat ik daar 

jaren heb gewoond, vroeg ze of dat ook gevaarlijk was en of ik in een 

boerka moest lopen.’ Anne Marie snapt de vragen wel, maar de mensen 

daar hebben hun deur altijd open staan. ‘Ik kon dragen wat ik wilde 

en heb mij daar nooit onveilig gevoeld, ook niet als ik om twee uur 

’s nachts buiten was. De mensen zijn zo gastvrij en leven echt samen 

waardoor er sociale controle is. Hier in Nederland is het individueler.’ 

Ze lacht en vervolgt - ‘Soms is dat ook wel fijn, het geeft rust dat niet 

op elk moment iedereen op bezoek kan komen.’ Moha beaamt dit.  → 

‘De sterren beginnen 
voor je neus’ 
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Op een dinsdag in oktober spreek ik af 
met straatgenoot Bern Bramsleven in 

Sociëteit de Harmonie aan het Kwinkenplein in 
Groningen. Bern is daar lid, en in de Harmonie 
heeft hij een tentoonstelling gewijd aan zijn 
kunstwerken. 

In zijn werkzame leven is Bern beeldend kunstenaar en docent 

beeldende vakken geweest. Hij heeft op Minerva gezeten en vond die 

opleiding op zijn lijf geschreven.

‘In die vier jaar Minerva leerde ik alles, maar mijn grootste belangstelling 

ging uit naar de techniek achter de abstractie: het constructieve. 

Uiteindelijk ben ik via de Mo A en Mo B acte in het onderwijs beland. 

Dat had als voordeel dat ik altijd een werkplaats voor eigen werk ter 

beschikking had. In de jaren zeventig en tachtig van de vorige eeuw 

waren veel kunstenaars bezig met dat constructieve. Het waren de 

tijden van de BKR, waarin kunstenaars werk leverden aan de overheid 

in ruil voor subsidie. De depots van overheidsgebouwen staan nog vol 

met kunst uit die jaren.’

Bern en het 
constructivisme

Bern licht een ontwerp toe

Ze laten mij foto’s zien. Moha lijkt als Arabische prins het 

sprookje waar te maken. Met z’n tulband op speelt hij djembé 

bij het kampvuur en vermaakt een ieder in het Frans, Spaans, 

Italiaans, Portugees en z’n steeds beter wordende Nederlands. 

De stof van een tulband kan trouwens vijftien meter lang en een 

meter breed zijn. Het biedt koelte&warmte, schaduw tegen de 

zon en bescherming in een zandstorm. Het kledingstuk klinkt zo 

aantrekkelijk dat ik er ook oren naar krijg. 

Ze kunnen nog uren vertellen en mij onderdompelen in 

hun avontuurlijke verhalen. Maar ik geloof dat de tip van de 

Marokkaanse sluier voldoende gelicht is om u als lezer met Anne 

Marie en Moha persoonlijk kennis te laten maken. Ze schenken u 

graag een heerlijke Marokkaanse thee in, om u vervolgens aan de 

hand mee te nemen op een cultuurrijk avontuur genaamd -

thebohemianjungle.com

Alfons Pot

Meer weten?
thebohemianjungle.com 
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Nu moet een kunstenaar ondernemer zijn. 

Ze moeten zelf de wegen zoeken om hun 

kunst aan de man te brengen, wat erg 

moeilijk is.

‘Bij mij is het nog steeds zo: wat ik 

verdien, daar koop ik materiaal mee. In 

mijn werkzame leven verdiende ik mijn 

brood met het onderwijs, dus ik was niet 

afhankelijk van BKR of andere subsidies.’

‘Mijn tentoonstelling heb ik geopend 

met een uitleg over mijn werk. Zo kijken 

mensen toch anders naar de objecten,’ 

legt Bern uit. ‘In veel van mijn objecten 

is beweging een belangrijk gegeven. Ook 

vormen spelen een belangrijke rol, zoals 

de vierkante meter stoel en een tafeltje 

gebouwd uit ovalen. Niet dat het tafeltje 

bruikbaar is of dat de stoel lekker zit, dat 

is namelijk niet zo. Het gaat om het idee.’

Bern is ook actief geweest voor andere 

kunstenaars. Zo was hij vrijwilliger bij 

‘Vitrines in het museum.’ Hij ging dan bij 

ateliers langs en koos objecten uit die in 

het Groninger Museum tentoongesteld 

werden.

We praten verder over het Groninger 

museum, met name over het Coop 

Himmelblau museum, welke Bern vaak 

als voorbeeld gebruikt wanneer hij vertelt 

over het constructivisme. 

‘Het is een vreselijk moeilijke zaal. Geen 

wand is recht en de akoestiek is slecht. 

Het is heel moeilijk om daar iets tentoon 

te stellen, maar tegelijk is het een zaal 

zoals geen andere. Het breekt met de ‘doos 

vorm’ van traditionele zalen.’ Zelf heeft 

Bern het deconstructivisme gebruikt in 

een kunstwerk dat geïnspireerd is op de 

ontdekking van de wiskundige Fibronacci. 

In de stad is Berns werk op diverse plekken 

te zien. Zo heeft het Martini ziekenhuis 

een object in de binnentuin gehad, maar 

Berns piece de resistance hangt in de 

rechtszaal.Na de koffie in de Harmonie 

gaan Bern en ik er heen. We moeten eerst 

door een metaaldetector, en passeren een 

aantal juristen in toga. 

‘Ik had een ontwerp gemaakt, en de 

rechtbank wilde dat het binnen twee 

maanden klaar zou zijn. Ik ben toen naar 

een metaalfabriek gegaan, en samen 

zijn we erin geslaagd. Het drukt de 

complexiteit van een rechtbankzaak uit. 

In het ontwerp liepen de buizen nog veel 

puntiger naar elkaar toe. Met behulp van 

Piet, een enorm potige man, is het ons 

gelukt om het ontwerp te benaderen, maar 

dat kostte de nodige moeite.’

Ergens is het jammer dat dit kunstwerk 

niet voor de rechtbank hangt, aan de 

andere kant is de plek heel toepasselijk. 

'Bij mij is het nog 
steeds zo: wat ik 

verdien, daar koop 
ik materiaal mee'

Object in rechtbank 

bernbramsleven.nl

Martini ziekenhuis tuin

Bart Jongeling



Met deze bon bij twee glazen bier of wijn gratis portie bitterballen19

WIL JE HULP BIJ DE AANKOOP OF DE 
VERKOOP VAN JE THUIS…

WIJ KLAREN DE KLUS!

D A T  I S  T H U I S K O M E N

  |  
  |    |  

Makelaars van Stad! (en iets daarbuiten)

Migiel van Dorsten
+31 6 54 95 63 13

Robert Heinz
+31 6 37 22 60 26

Femke van Dorsten
+31 6 11 28 40 50

VOOR HET KOPEN OF VERKOPEN VAN JE THUIS

9711 JB Groningen
www.huisvangroningen.nlinfo@huisvangroningen.nl(050)  3 600 600

A-Kerkhof 20B

Smul van onze overheerlijke 
Okraïense lekkernijen. Terwijl je 

van je lekkere gerecht geniet, help 
je ook Oekraïners die het nodig 

hebben. 

Kerklaan 23

06 387 262 73

info@ukrainefood.nl

Maandag gesloten



Met deze bon bij twee glazen bier of wijn gratis portie bitterballen

Kerklaan 23

06 387 262 73

info@ukrainefood.nl
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1. De voornaam van de vrek Scrooge uit a Christmas Carol.

2. Zijn vaak met elkaar verbonden door touwtjes.

3. plek waar Jezus is opgegroeid.

4. Zielige Spaanse kinderen, omdat Sinterklaas alleen in Nederland 

cadeautjes brengt? Nee hoor. Spaanse kinderen krijgen cadeautjes 

op Driekoningen, in het Spaans Día de.....

5. Deze wezens zijn de Pieten van de Kerstman.

6. verschijnsel op 21 december

7. Deze Joodse wetten verklaren waarom Maria en Jozef hun kind 

nooit in een voederbak zouden leggen!

8. plek waar Jezus is geboren.

9. De mensen in dit land beschermen tussen 25 december en 6 janu-

ari hun huis met een zwart kruis tegen enge zwarte kabouters, de 

Kallinkantzaros. 

Om welk land gaat het hier?

10. Naam Romeinse keizer ten tijde van het kerstverhaal. 

11. Rudolph, het rendier met de rode neus werd verzonnen in 1939, 

toen de andere er al waren. Het hoeveelste rendier was hij?

12. De drie wijzen waren

13. waarschijnlijk jaargetijde waarin Jezus (echt) is geboren.

Filippine

20

Wil jij ook een 
Noorderplantsoen

buurtbewoners-shirt 
door je brievenbus?

Stuur de oplossing met naam, 
maat en adres naar: 

redactie@noorderplantsoenbuurt.nl

Kamil Hofstetter - winnaar van de vorige editie - T-shirt komt jouw kant op!
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assortiment gaf veel sfeer aan de lunchtafel. 

De tafels werden na afloop door bewoners zelf 

naar de container gebracht. Met volle inzet 

hebben bewoners koffie en thee ingeschonken, 

samen met de studenten die hielpen en 

meepraatten.

Er was ook een kartonnen doos neergezet 

om de buurtvereniging te promoten, zodat 

mensen konden zien dat het een activiteit 

van de vereniging was. Er kwamen zelfs twee 

bewoners spontaan helpen. Studenten van 

Navigator, stichting Stad Helden en SSH 

hebben ook meegeholpen: zij haalden spullen 

van kwetsbare bewoners of mensen zonder 

auto op en brachten deze naar de containers.

Een wijkbewoner die bij Fritz-Kola werkt, 

deelde frisdrank en goodiebags uit aan de 

vrijwilligers. Een dame kwam zelfs met een 

fiets die ze niet meer wilde. Een student 

werd er blij mee gemaakt. Ook een afgedankt 

projectiescherm vond een nieuwe eigenaar. 

Het werd een soort kleine kringloop, 

hoewel veel andere goede spullen  naar de 

kringloopwinkel Mamaminie gingen.” 

Gedurende de dag moesten twee containers 

gewisseld worden door de Milieudienst 

Initiatiefneemster en drijvende 
kracht achter deze zaterdag 
was Afsaneh Moghadam, 
Opbouwwerker en  WMO-
consulent van onder andere onze 
buurt. Natuurlijk heeft ze hulp 
gehad van velen, waaronder 
veel vrijwilligers, studenten, het 
Gebiedsteam, het bestuur van 
de buurtvereniging en natuurlijk 
de mensen van de Miliedienst. 
Ongetwijfeld ben ik wel iemand 
vergeten.  

Afsaneh: “Deze dag en de aanloop ernaar 

toe was hartverwarmend. Jullie hebben als 

bestuur op afstand het proces goed bewaakt 

en de bewoners weten te activeren. De inzet 

van iedereeen was hoog, en er is een prachtige 

flyer gemaakt die mensen geactiveerd heeft.

De afwisselende lunch is door bewoners 

klaargemaakt. Vooral het Indonesische 

omdat ze vol waren. Het afval is zo verdeeld 

over de containers dat metaal en hout 

gerecycled kan worden. Wat niet meer voor 

recycling in aanmerking komt, gaat naar de 

verbrandingsoven in Harlingen, die stoom 

genereert voor de naastgelegen zoutfabriek.    

Leon DirrixMilieustraat 
in Plantsoen-
buurt: groot 
succes!

Uit de buurt



2222

© Janine Spoelman

Sneeuwvlokjes leunen op de lucht

Wanneer het kraakt ga ik nog harder, 

bij het geluid vandaan

Is het veilig? Kan ik het nog wel? 

Zit er een leeftijdsgrens aan lol of vallen?

Twee paar sokken gepropt in de schoenen,

de ijzers laten slijpen, het roest is er af

Schaatsen die alweer ouderwets zijn

Kinderen met ouders, kinderen met elkaar

Zij hebben geen angst om te vallen,

de botten soepel en de spieren als elastiek

In een ander deel spelen ze ijshockey

Voor de vogels is er een groot wak

Dat zij het niet koud hebben, verbaast mij

Het Paterswoldsemeer is vast ook druk-

bezocht, 

maar hier gebeurt het

op de vijvers van het plantsoen                                                                           

omringt door oude huizen en bomen

Gekleurde skibroeken vrolijken het park op

Van de ‘berg’ zoeven kinderen op sleetjes

als pinguïns naar beneden

De dagen in de sneeuw zijn schilderachtig

De voetstappen gedempt en de mensen mild

Straks chocolademelk  

en een oliebol.

Kraak
Buurtdichter
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Heb jij suggesties voor een volgende verwondering of heb je een verhaal bij deze? redactie@noorderplantsoenbuurt.nl 

Verstopte verwonderingen 
in onze buurt

Weet jij deze te vinden?



24Topkleurplaat.nl

Een kleurplaat 
voor de jongste 

bewoners van 
onze buurt

(of oudste, dat mag natuurlijk ook...)
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Tim (tweede foto en vierde met bloemen) woont al zes jaar in de 

Noorderdwarsstraat, in het huis dat ooit van zijn zus was. “Toen het 

vrijkwam, was ik toevallig op zoek naar iets nieuws. Ik kwam er eigenlijk 

pas later achter hoe fijn deze buurt is. Het is rustig en gezellig, met alles 

wat ik nodig heb om de hoek: vrienden, het Noorderplantsoen en fijne 

plekken zoals de Bres.” Weinig mensen weten dat Tim stiekem ook een 

stille kracht binnen de buurtredactie is: hij zorgt namelijk voor het 

Noorderplantsoen-shirt. Nogmaals heel erg bedankt daarvoor, Tim!

Sinds drie weken heeft hij samen met twee zakenpartners een eigen 

kledingwinkel: The Tee Company, aan de Oude Ebbingestraat 62. “We 

verkochten al jaren kleding online, maar we wilden graag een plek waar 

mensen de kleding kunnen zien en passen. Het contact met klanten maakt 

het zoveel leuker.”

De winkel biedt een mix van streetwear en fashionmerken zoals Stan Ray, 

Libertine-Libertine en Ripndip. “We proberen een balans te vinden tussen 

verschillende stijlen. De opening was een succes; familie, vrienden en 

bekenden kwamen langs en gaven veel positieve reacties. Dat geeft een 

goed gevoel over waar we mee bezig zijn.”

Tim en zijn partners willen The Tee Company verder laten groeien. “We 

willen meer merken aan ons assortiment toevoegen en misschien ook 

muziek bij de winkel betrekken. Tijdens Eurosonic komen er bijvoorbeeld 

bands spelen in de winkel. Het lijkt me mooi om mode en muziek op die 

manier samen te brengen.”

Daarnaast heeft Tim al een eigen merk opgezet, genaamd 

Aebel. Onder dit merk wil hij gaan samenwerken met bevriende 

designers om unieke kleding te maken. De eerste designs liggen 

inmiddels al in de winkel en daar is hij ontzettend trots op.

Nieuwsgierig geworden? 
Oude Ebbingestraat 62
Theteecompany.nl

Van online naar 
een fysieke winkel

Ondernemer uit de buurt

Jelmer Achenbach

25



26

Foto's: Alwin van Wijngaarden
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U kunt hier terecht voor :      

• Traditionele Thai Massage

• Sport Massage

• Ontspannende Olie Massage

• Kruidenstempel Massage

Arokaya thai massage

Prijslijst

30 minuten 25 euro

60 minuten 45 euro

90 minuten 65 euro

120 minuten 85 euro

Openingstijden: Ma t/m Za 11:00 - 22:00. Zondag gesloten.

Kloosterstraat 1A 9717 LA Groningen 

U kunt alleen telefonisch afspreken: 06 18843545.

27 wo.
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Als je een leeg dak hebt, dan sta je voor de keuze om er zonnepanelen 

op te plaatsen óf een groen dak. Een dilemma…. Of toch niet. In onze 

buurt is een groen dak met zonnepanelen geplaatst op een garage 

aan het Bonnenkraakplein. Op het groene dak zijn de panelen zo 

geplaatst dat er voldoende ruimte voor de planten overblijven. Door 

een speciale constructie werkt het groene dak als ballast voor de 

zonnepanelen waardoor het totale dak-gewicht niet te zwaar wordt. 

Naast de voordelen van een groen dak (isolatie, langere houdbaarheid 

dak, koelte-plek en biodiversiteit) is het voordeel dat het groene dak 

de panelen op hete zomerdagen aan de onderzijde kan koelen voor een 

effectievere werking van de panelen.

Wil je meer weten? Mail naar info@groenstebuurt.nl .

Groen dak, zonnepanelen of allebei?

Word ook lid van de Groenste Buurt!
Scan de QR code of ga naar 
groenstebuurt.nl/lid-worden

Wie komt ons Groenste Buurt-team versterken? We komen met ons 

team maandelijks bij elkaar om plannen te maken, acties te bedenken 

en activiteiten te organiseren. Allemaal met het oog op een groene(re) 

toekomst van onze buurt. Dat gaat dan over bijvoorbeeld groen-

aanplant in onze straten, maar ook over energiebesparen. We willen 

Groen doen voor onze buurt? Sluit je aan bij ons GB-team! 
kennis en kunde verspreiden, en bieden hulp en ondersteuning aan de 

buurtbewoners. Meedoen aan ons team versterkt je netwerk, je leert de 

buurt goed kennen en je verbreedt je kennis. Bovendien zorgen we dat 

het gezellig is in ons GB-team! Dus heb je een hart voor de buurt, wil je 

je inzetten voor een duurzame toekomst, sluit je dan aan bij ons team. 

Herhaalde oproep voor een communicado: Onze nieuwsbrieven, 
posters, bewonersavonden en website zijn essentiële onderdelen in 
de communicatie van het Groenste Buurt-team. Wil jij hier graag aan 
meewerken? Dat komt goed uit, want wij zoeken versterking!
We zoeken een communicatiedeskundige die ons kan helpen bij het 
schrijven en redigeren van teksten, vormgeving van diverse middelen, 

enz. Daarnaast help je mee bij de organisatie van projecten in onze 
buurt. Werk je als communicatiespecialist, ben je in opleiding of vind 
je het gewoon een leuk onderwerp om over te communiceren? Dan zijn 
we op zoek naar jou.  Neem contact op met Erica Mosch  via secretaris@
groenstebuurt.nl

Creatieve communicado gezocht



Het Groenste Buurt Team 
ijvert voor het vergroenen 
en verduurzamen van de 
Noorderplantsoenbuurt. Het team 
wordt gevormd door vrijwilligers, 
buurtbewoners met belangstelling 
voor ‘groen’ en ‘duurzaam’ in de 
breedste zin van het woord. We 
werken geregeld samen met de 
gemeente en lokale coöperaties. 

Onderwerpen zijn bijvoorbeeld: 
energiebe- sparing, groene 
beplanting in de straat, in de buurt 
of op het dak, duurzame acties, 
informatie en bewustwording.

Blijf op de hoogte en meld 
je aan voor de digitale 
nieuwsbrief; stuur een mail naar: 
groenstebuurt@gmail.com en 

je ontvangt de volgende editie in 
je inbox. Wil je meedoen met het 
Groenste Buurt Team? Stuur een 
berichtje en we nemen contact 
met je op.
over ons

Volg ons op Facebook, Twitter en  
www.groenstebuurt.nl
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Als tegemoetkoming voor de schade als gevolg van de aardbevingen is 

er vanuit het Rijk een pakket maatregelen voor het aardbevingsgebied 

opgesteld met als titel NIJ BEGUN. Het gaat om ruim 50 maatregelen 

waarvan maatregel 29 gaat over het verbeteren van woningen in 

Groningen en Noord Drenthe. Hierna lees je in het kort over deze 

‘maatregel 29’.

 

Maatregel 29

Woningeigenaren in de provincie Groningen en de gemeenten Aa en 

Hunze, Noordenveld en Tynaarlo (Noord-Drenthe) kunnen in 2025 

subsidie aanvragen om hun woning te isoleren. Wil je niet op deze 

subsidieaanvraag wachten en nu al jouw woning isoleren of heb je dat 

na 25 april 2023 al gedaan, volg dan het stappenplan en de voorwaarden 

om de extra subsidie aan te kunnen vragen. 

Vorm

• Programma gestart op 23 april 2023 en loopt af op 31 december 2035.

• Is gericht op isoleren en ventileren van woningen tot een bepaald 

niveau.

• Tot 50% van de kosten met een maximum van € 20.000 komen in 

aanmerking voor subsidie (aanvulling op ISDE).

• De uitvoering van het programma start na de zomer van 2025.

• Vanaf dat moment komt een adviseur langs die aangeeft welke 

maatregelen genomen kunnen worden en die aanmerking komen voor 

de subsidie.

Isoleer je huis met extra subsidie – let op maatregel 29 NIJ BEGUN
• De postcodegebieden met energie-armoede krijgen voorrang (De 

regeling wordt per postcodegebied opengesteld).

• Er zijn geselecteerde aannemers die het werk mogen uitvoeren (zij 

sturen hun factuur rechtstreeks aan de subsidieverstrekker dus je 

hoeft niet voor te financieren), maar je mag het ook zelf uitvoeren.

• Er zijn speciale regelingen voor VVE’s, minima, etc.

• Werkzaamheden uitgevoerd tussen 23 april 2023 en de start van 

het programma in het eerste kwartaal van 2025 worden met coulance 

behandeld.

• Is alleen van toepassing op eigenaren van woningen.

 

Wat valt op:

• Niks is definitief

• Postcodes energie-armoede worden eerst behandeld, dus 

Noorderplantsoenbuurt over een paar jaar?

• De toe te kennen subsidie hangt af van het advies

Kortom: het zo snel mogelijk isoleren van je huis is altijd goed – maar 

kijk op de website van Nij Begun ( https://www.nijbegun.nl/themas/

isolatieaanpak/ )  om te zien aan welke voorwaarden je moet voldoen 

en welke bewijsstukken (foto’s, offertes, facturen) je -te zijner tijd- 

moet aanreiken om alsnog te profiteren van ‘maatregel 29’.



Ben jij een lokale ondernemer?
Adverteer bij ons en ondersteun 
zowel je bedrijf als het succes 
van je buurtkrant.

Meer weten? 
Scan QR code


